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Benvinguda 
El rector dóna la benvinguda al Consell de Govern a Jordi Domingo, Joan 
Puigdomènech i Ferran Sagarra com a representants del Consell de Departaments i 
del Consell de Centres Docents, respectivament. 
 
 
Fitxes de les titulacions 
El rector informa de l’estat del disseny definitiu de les fitxes de les titulacions amb 
atribucions regulades per llei i explica que el 21 de juliol es va reunir la Subcomissió 
dels Ensenyaments Tècnics. Hi afegeix que en el transcurs de la reunió les fitxes van 
quedar pràcticament enllestides, amb l’establiment d’una certa coherència entre les 
titulacions, en què es fixa una estructura bàsica de 60 crèdits ECTS. Ara el procés 
continua amb la remissió de les fitxes als col·legis professionals. Explica que, llevat de 
Telecomunicació i Agrícoles, que tenen matèries bàsiques vinculades a les seves 
àrees de coneixement, la resta de titulacions tècniques presenten els mateixos 
apartats.  
El rector afegeix que, una vegada els col·legis professionals expressin la seva opinió, 
el pas següent serà l’aprovació pel Consell de Ministres i que s’espera que les fitxes es 
publiquin definitivament a mitjan setembre. 
 
En referir-se a les enginyeries sense atribucions per llei, el rector comenta que 
l’Enginyeria Informàtica pot esdevenir una titulació amb atribucions professionals 
regulades pel fet que pot acollir-se a la llei de 1986, que estableix que a les 
professions amb atribucions establertes s’hi podran incorporar les noves enginyeries 
tècniques que apareguin amb posterioritat a aquesta llei, com és el cas de l’Enginyeria 
Informàtica. Per contra, les enginyeries en química i geològica, no s’hi podran acollir 
en no ser enginyeries tècniques. 
 
 
Consell Interuniversitari de Catalunya 
Arran d’aquest retard en el procés, també el Consell Interuniversitari de Catalunya ha 
endarrerit els terminis previstos inicialment, per tal que les universitats tinguin temps 
d’enviar-hi les fitxes amb l’objectiu que es puguin posar en marxa els nous graus a 
l’inici del curs 2009-2010. El rector apunta que possiblement la UPC no podrà 
presentar la totalitat dels nous estudis per a aquesta data, però que, això no obstant, 
caldrà fer tot el possible per presentar-ne el nombre més gran possible.  
 
El rector informa que des de la Conselleria s’ha explicat que s’està estudiant el conjunt 
de la programació presentada per les universitats, però adverteix que algunes 
propostes podrien, finalment, no ser acceptades. 
 
 
S’obre el procés de reforma de la Llei d’universitats de Catalunya 
El rector explica que s’ha iniciat el procés per a la revisió de la Llei d’universitats de 
Catalunya (LUC) i que les universitats han demanat que aquest procés es desenvolupi 
de manera organitzada. Recorda que la Llei inclou aspectes essencials —com ara el 
paper dels consells socials o la carrera del professorat universitari—, en els quals les 
universitats i els consells socials hi tenen molt a dir. Apunta que hi ha la possibilitat que 
s’organitzi una jornada de debat amb els ens implicats durant la propera tardor. 
 



El rector també informa que s’ha resolt favorablement la qüestió del preu dels nous 
crèdits ECTS en tenir-se en compte el cost total de l’any acadèmic i no pas el preu que 
fins ara regia els crèdits. D’aquesta manera es fixa el preu del crèdit ECTS mantenint 
el cost d’any acadèmic.  
 
 
El Pacte nacional per a la recerca i la innovació 
Amb relació al Pacte nacional per a la recerca i la innovació, el rector diu que el 
document és en mans de les universitats per introduir-hi esmenes. Això no obstant, 
explica que se n’ha demanat un resum executiu, així com que s’aclareixin els 
compromisos pressupostaris que implica. Destaca que el document de base era força 
positiu, al contrari que els primers esborranys del Pacte, i que el camí que queda per 
recórrer encara serà una mica llarg.  
 
 
Actes més destacats 
Entre els actes als quals ha assistit, el rector fa esment de la cloenda de les Barcelona 
Tech Summer Sessions, organitzades pel b-TEC amb la col·laboració de l’Institut 
Tecnològic de Massachusetts (MIT), que van centrar l’atenció en l’aigua, l’energia i la 
mobilitat. 
 
També fa referència a la inauguració de l’exposició “Ciutat dels miratges: Bagdad, de 
Wright a Venturi” al Col·legi d’Arquitectes de Catalunya, el comissari de la qual ha 
estat Pedro Azahara, professor de l’ETSAB. Igualment, esmenta la seva presència a la 
inauguració de la fira Euroscience Open Forum (ESOF 2008) i a una reunió amb una 
delegació de Singapur en el marc d’aquesta mostra de la ciència. 
 
El rector informa de la seva intervenció en l’acte de presentació de l’Anuari UGT de 
Catalunya, que conté un article seu sobre la formació professionalitzadora. 
 
En el marc dels actes que s’han organitzat a la UPC, el rector destaca la inauguració 
del Centre Universitari de la Visió (CUV), del qual explica que complementa la 
formació que fins ara s’impartia a l’EUOOT amb la pràctica clínica i assistencial. 
 
D’altra banda, el rector informa de la presa de possessió de Joaquim Boixareu com a 
president del Consell Social. També de l’acte de signatura de diversos acords entre la 
UB, l’Ajuntament de Barcelona i la UPC en el marc de les obres d’urbanització del 
Campus Diagonal Sud del Portal del Coneixement, que va tenir lloc als Pavellons 
Gaudí. Afegeix afegir que amb aquest acord es tanca una llarga etapa, que ha 
culminat amb la cessió de diversos terrenys i de l’edifici de l’FME. El rector explica que 
en el transcurs de l’acte de signatura es va posar de manifest el compromís de 
l’Ajuntament barceloní amb la Universitat i —en paraules del mateix alcalde Jordi 
Hereu— amb el futur Campus Diagonal-Besòs com l’altre pol de coneixement que la 
ciutat ha de consolidar.  
 
El rector conclou aquest bloc anunciant la convocatòria d’un sopar de reconeixement a 
la trajectòria de José Navarro, exsíndic de greuges de la UPC. 
 
 
Preinscripció 
El rector dóna compte dels resultats de la preinscripció a la UPC i diu que la situació 
continua essent complexa malgrat que la demanda en matèria d’enginyeries 
globalment hagi pujat pel que fa a Barcelona ciutat. Tot i això, el rector fa referència a 
les dades finals de la matrícula per poder fer una valoració acurada de la situació i 



assegura que cal fer un esforç important pel que fa a la promoció dels estudis i a la 
captació de nou estudiantat. 
 
Inauguració del curs 2008-2009 
El 30 de setembre es durà a terme l’acte d’inauguració del curs 2008-2009. En 
aquesta ocasió, el director d’AIRBUS España, Manuel Hita, farà la conferència 
inaugural. 
 
 
Condol  
El rector demana que consti en acte el condol de la comunitat universitària pel traspàs 
de l’estudiant de l’Escola Politècnica Superior de Castelldefels Eduard Castellarnau i 
Gallimó. 

 
 


